
Verslag bewonersavond thema “Energie” Platform Binnenstad Woerden d.d. 23 januari 
2024. 

20.00 uur. 

Welkom en toelichting op het programma; 

20.10 uur. 

Het Platform Binnenstad Woerden; 

- Bestuursleden stellen zich voor: 
Samen zorgen voor een leefbare, schone, mooie en veilige wijk 
• Monique Bogaard 
• Tjeerd Koudenburg 
• Rob La Fors 
• Ron Stolwijk 
• Erik Schuurman 

- Doelstelling van de stichting 
Meerjarenplan van het PBW: 
• Verkeer en verkeersveiligheid (2022 en 2023) 
• Energietransitie (2023 en 2024) 
• Jongerenvoorzieningen (2024) 
• Aanpak centrumring. Start participatieproces (2e helft 2024), planontwikkeling 

(2025), uitvoering (2025/2026) 
- Wat we niet zijn 

Het Platform werkt niet als een 
L Klachtenloket  
L Belangenvereniging  
L Lobbyclub 
Voor klachten en melding is er een meldpunt Openbare Ruimte van de gemeente 
https://www.woerden.nl/inwoners/melding-klacht-bezwaar-maken/melding-doen 
Maak hier vooral gebruik van, belangrijk voor de statistieken en voor onze dialoog met de 
gemeente 
 

20.30 uur. 

Presentatie energiebeleid gemeente Woerden; 

Programmaleider Warmtetransitie Evert Hassing en  Wethouder Jelmer Vierstra. 

Evert Hassing neemt het woord.  

Sheet 3 Wat staat er in de Warmtevisie Woerden. 

Door de gemeente is inmiddels een warmtevisie opgesteld en inmiddels in uitvoering gebracht. 

Sheet 4 Een beschrijving van de huidige situatie. 

Op het kaartje wordt de huidige situatie in beeld gebracht. Het kleine rode plekje in het midden is 
de binnenstad. Hieruit blijkt dat hier veel energie gevraagd wordt wat een logisch gevolg is van de 
vele oude gebouwen. 



Sheet 5 Belangrijke punten uit de Warmtevisie. 

De conclusie is dat de Binnenstad in relatie tot de warmtetransitie niet makkelijk zal zijn. Het 
uitgangspunt is dan ook om Samen aan de Slag te gaan. 

Wethouder Vierstra geeft een nadere toelichting. 

Ooit zijn in Parijs afspraken gemaakt in het kader van het klimaatakkoord. Deze afspraken 
hadden betrekking op de: industrie, landbouw, mobiliteit, elektriciteit producten (deel 
gemeente) en deel op het land opwekken (RES regio Utrecht) en bebouwde omgeving 
verduurzamen.  

Er bestaat veel druk op de bebouwde omgeving. Het energieverbruik moet fors omlaag. Dit is 
dan ook de belangrijkste opdracht. Denk hierbij aan het isoleren van huizen. De gemeente heeft 
echter geen bevoegdheid achter de voordeur wat het mede een verantwoordelijkheid van de 
inwoners maakt.  

De gemeente heeft ervaring opgedaan met het in één keer een hele wijk van het gas af wat tot 
wisseleden resultaten en nogal wat problemen heeft geleid. Uiteindelijk is het resultaat nu wel 
positief. Dit heeft wel geleidt tot het feit dat de gemeente hier uiterst voorzichtig mee is in de 
toekomst.  

Er zijn twee mogelijkheden: 

- Warmtenet, dit is zeer beperkt mogelijk 
- Individueel een warmtepomp plaatsen 

Niet alles moet in één keer. Het advies is doe het stap voor stap. Maak het niet groter dan je op 
dit moment kan overzien. De gemeente heeft voor een onderzoek naar vleermuizen in 
spuwmuren een eigen bureau ingeschakeld. Neem voor het isoleren van de spouwmuur contact 
op met de gemeente. 

Slechte energie labels zijn E /F / G. 

Een Energiescan geeft inzicht in de huidige situatie en welke maatregelen je kan nemen. In 
volgordelijkheid en wat verstandig is. Soms zijn er ook tips die niets kosten maar wel een 
besparing opleveren. Voor het veerkrijgen van subsidie moet gewerkt worden met 
gecertificeerde bedrijven. Voor het maken van een en energiescan heeft de gemeente een 
contract afgesloten met drie bedrijven. 

21.00 uur. 

Ko`iepauze. 

21.10 uur 

Sheet 12 Collectieve systemen. 

WKO-systeem. Een systeem waarmee grondwater in de zomer wordt opgewarmd en wat 
ve4rvolgens in de winter gebruikt wordt. In het verleden wat men gebonden aan één leverancier 
waardoor men geen invloed had op de prijs. Er is een nieuwe wet in voorbereiding waardoor het 
beheer van een dergelijk systeem bij de gemeente komt. 



Bij de Bonaventura kerk is men bezig met een verbouwing. Tevens tracht men het gebouw te 
verduurzamen. Hier wordt ook onderzoek gedaan naar een warmtewet, waardoor omliggende 
panden hier wellicht ook gebruik van kunnen maken. 

Sheet 13 Energiehulp. 

De gemeente heeft budget beschikbaar gestelde. Hiermee wordt de Energietoeslag gefinancierd 
en is er een Fix brigade opgezet. Deze gaat bij inwoners langs om simpele 
besparingsmogelijkheden te realiseren. 

Uw vragen en de antwoorden, in vier blokjes; 

- Over isolatie 
- Over oudere historische woningen 
- Over zonnepanelen’ 
- Over ander bronnen dan fossiele bronnen zoals aardgas en de oude cv-ketel’ 

Sheet 14 Isoleren en ventileren. 

Het is van belang om voldoende te ventileren. Eén inwoner vraagt informatie over de 
mogelijkheden. Evert neemt hierover nog contact op met betrokkene. 

Sheet 17 Duurzame warmte. 

Electrische verwarmen is een optie. Het meest zuinig is een warmtepomp. Wel radiotoren 
vervangen door convectoren. 

Sheet 18 Alternatieven voor aardgas.  

Twee soorten warmtepompen: 

  Hybride (naast de cv ketel 
 All electric. Wel een boiler nodig. 

Tot slot. 

Goede voorbeelden en deze delen is belangrijk. Men kan van elkaar leren. Op de website van het 
Platform kan informatie gedeeld worden. 

Voor het beeld van de stad is het jammer dat er verschillende zonnepanelen zijn. Denk ook aan 
infrarood kachels, straalkachels etc. 

Doe de aanschaf van zonnepanelen in de binnenstad in overleg met de gemeente. 

Voor het defensie eiland is met op zoek naar medebewoners die gaan onderzoeken of eer 
collectieve mogelijkheden zijn. Oproep / vraag meenemen in de nieuwsbrief op de website. 

Voor de VVE ’s komt een nieuwe regeling. Zodra de informatie beschikbaar is zal de gemeente de 
VVE ’s benaderen. Gezamenlijk plan (planning en financieel plaatje). 

Voor oudere en historische panden kan men voor informatie terecht bij monument@woerden.nl  

Er bestaan nog steeds subsidiemogelijkheden voor warmtepompen en hybride warmtepompen. 

21.45 uur 

Afsluiting. Landelijke opschoon dag: zaterdag 23 maart 2024 







 


